
 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU 

 
 
KULTUURIKOMISJON  
KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 
Viljandi raekoda       12. märts 2020 nr 1-10/20/27 
 
 
Algus kell 16.00, lõpp kell 17.12 
 
Koosolekut juhatasid Marko Tiitus, Liis Aedmaa (osaliselt päevakorrapunktis nr 2) 
Protokollis Elika Vahter 
Võtsid osa liikmed: Malle Allese, Peeter Allikoja, Agda Grahv, Vallo Kirs, Matti Looga, 
Riivo Neering, Valli Pang, Veronika Raudsepp Linnupuu, Marko Tiitus, Ruth Vaar 
Võttis osa asendusliige Margit Kirss (Valter Vaha asendusliige) 
Puudus Valter Vaha 
Koosolekul viibisid: linnaarengu peaspetsialist Reet Alev, sisekontrolör Liivia Kruusmägi, kultuuri 
ja noorsootöö spetsialist Evelin Lagle 
 
 
Komisjoni esimees küsis, kas komisjon kinnitab päevakorra. Päevakord kinnitati ühehäälselt. 
  
PÄEVAKORD: 
1. Ülevaade Viljandi linna arengukava 2018-2023 täitmisest 2019. aastal 
2. Projektitaotlused 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 
Ülevaade Viljandi linna arengukava 2018-2023 täitmisest 2019. aastal 
KUULATI: 
R. Alev tutvustas, miks ülevaade Viljandi linna arengukava 2018-2023 täitmisest 2019. aastal on 
saadetud komisjonile tutvumiseks.  
 
OTSUSTATI: 
1. Tähelepanekud/ettepanekud saata linnaarengu peaspetsialist Reet Alevile reet.alev@viljandi.ee 
2. Arutada küsimust uuesti järgmisel kultuurikomisjoni koosolekul. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 2 
Projektitaotlused 
 
M. Looga taandas ennast nii spordi kui ka kultuurivaldkonna projektitaotluste arutelust ja 
otsustamisest ning lahkus koosolekult. 
 
 



Spordivaldkonna taotlused: 
•  Tervisespordiklubi Joosu taotleb 500 eurot 73. ja 74. laste Paala järvejooksu, 25. Viljandi 

järvejooksu sarja ja 15. kepikõnni sarja korraldamiseks. 
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 500 eurot. 

 
•  Viljandi Kergejõustikuselts Sakala taotleb 485 eurot 95. Viljandimaa lahtised 

meistrivõistlused kergejõustikus korraldamiseks.  
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 485 eurot. 
 

•  Viljandi Kergejõustikuselts Sakala taotleb 525 eurot 45. Valter Kalami mälestusvõistluste 
korraldamiseks. 
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 525 eurot. 

 
•  Viljandi Lauatenniseklubi Sakala taotleb 1130 eurot Rahvusvahelise lauatenniseturniiri 30. 

Sakala GP korraldamiseks. 
 
P. Allikoja taandas ennast Viljandi Lauatenniseklubi Sakala taotluste arutelust ja 
otsustamisest ning lahkus ruumist. 

 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 1130 eurot. 

 
•  Viljandi Maadlusklubi Tulevik taotleb 250 eurot U-15 Eesti meistrivõistlusteks, kreeka-

rooma- vaba- ja naistemaadluses. 
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 250 eurot. 
 

•  Viljandi Maadlusklubi Tulevik taotleb 1600 eurot XXII Küllo Kõivu mälestusvõistlusteks 
vabamaadluses. 
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 1600 eurot. 
 

•  Viljandi Lauatenniseklubi Sakala taotleb 670 eurot 7 noormängija ja 2 treeneri osalemiseks 
Finlandia Junior Open võistlustel. 

 
P. Allikoja taandas ennast Viljandi Lauatenniseklubi Sakala taotluste arutelust ja 
otsustamisest ning lahkus ruumist. 

 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 670 eurot. 

 
•  Viljandi Maadlusklubi Tulevik taotleb 2400 eurot rahvusvaheliseks vabamaadluse 

treeninglaagriks Viljandis. 
 
V. Raudsepp-Linnupuu – Eraldada täissumma.  
 
Komisjoni liikmed nõustusid ettepanekuga. Komisjoni ettepanek eraldada 2400 eurot. 
 

•  Viljandi Aerutamisklubi taotleb 855 eurot SUP (aerulaua) Eesti meistrivõistluste etapi 
korraldamiseks Paala järvel. 



 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 800 eurot. 
 

•  Viljandi Aerutamisklubi taotleb 300 eurot aerutajate talvepäevadeks. 
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 300 eurot. 
 

•  EESTI MALELIIT taotleb 8000 eurot rahvusvahelise 54. Ilmar Raua mälestusturniiriks 
males. 
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 4000 eurot. 
 

•  Viljandi Vee- ja Motospordiklubi taotleb 3000 eurot Mulgikrossiks 2020. 
 
Komisjon otsustas ühehäälselt raha mitte eraldada, kuna eelarve ei ole piisavalt lahti 
kirjutatud. 
 

•  MTÜ JK Fellin taotleb 1000 eurot rannajalgpallimeeskonna JK Fellin osalemiseks Eesti 
rannajalgpalli võistlustel. 
 
V. Kirs – Kui me kõikide taotluste puhul ümardasime summade ettepanekute keskmise 
ülespoole, siis antud taotluse puhul peaksime seda ka tegema. 
M. Allese – Eraldame 700 eurot. 
 
Komisjoni liikmed nõustusid ettepanekuga. Komisjoni ettepanek eraldada 700 eurot. 

 
•  Mittetulundusühing Motospordiklubi Nord taotleb 3000 eurot noorte veemoto-üldfüüsiliseks 

ettevalmistuseks ja treeninguteks 2020 aastal. 
 

L. Aedmaa – Eraldame siis 1/3 summast, kuna üks laps on Viljandist ja kaks on vallast. 
 
Komisjoni liikmed nõustusid ettepanekuga. Komisjoni ettepanek eraldada 1000 eurot. 
 

 
Koosoleku juhataja küsis, kas komisjon kinnitab spordivaldkonna taotlustele eelpool määratud 
summad.  
Hääletati: 
11 poolt, vastu ja erapooletuid ei olnud.  

 
Koosoleku juhataja küsis, kas komisjoni liikmetele sobib, kui taotlusvoorust ülejääv 5300 eurot jääb 
reservi. Komisjoni liikmed nõustusid. 

 
 
Kultuurivaldkonna taotlused: 

•  MTÜ Teatrihoov taotleb 350 eurot Teatrihoovi korraldamiseks Viljandi Hansapäevadel 
2020. 
 
E. Lagle taandas ennast MTÜ Teatrihoov taotluse arutelust ja otsustamisest ning lahkus 
ruumist. 
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 350 eurot. 
 



•  Mittetulundusühing Evestuudio taotleb 11 500 eurot XXVII NOTAFE ja rahvusvahelise 
suvekooli korraldamiseks. 
 
M. Kirss – Me peaksime summade ettepanekute keskmisel ümardama allapoole, mitte 
ülespoole, sest meil on raha vähe. 
 
Komisjoni liikmed nõustusid tähelepanekuga. 
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 2500 eurot. 
 

•  Viljandi Vanamuusika Festival Mittetulundusühing taotleb 2000 eurot Minifestivali 
korraldamiseks. 
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 1200 eurot. 

 
•  Viljandi Vanamuusika Festival Mittetulundusühing taotleb 800 eurot Sariprojektiks. 

 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 500 eurot. 
 

•  Eesti Rahvatantsu ja Rahvamuusika Selts taotleb 1500 eurot XIII Koolinoorte vabariiklikuks 
rahvatantsufestivaliks „Rahvatants paneb silma särama“ 16.05.-17.05.2020. 
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 1000 eurot. 
 

•  Viljandi Veiniklubi taotleb 790 eurot Viljandi 4. Öötantsupeoks. 
 

E. Lagle – Kuna MTÜ Sillad hilinesid aruande esitamisega, siis nad ei saa ise taotlust 
esitada. Seetõttu on taotluse esitaja Viljandi Veiniklubi. 
 
M. Tiitus – Minu ettepanek on raha mitte eraldada. Väga pean lugu öötantsupeo 
korraldamisest, kuid minu meelest on õige järgida võrdse kohtlemise printsiipi. Kui on 
otsustatud võlgnevuste puhul sanktsioone rakendada, siis peaks neid ka rakendama kõikide 
puhul. 
V. Kirs – Minu ettepanek on toetada 500 euroga. 

 
Koosoleku juhataja pani ettepanekud konkureerivale hääletusele. 
Hääletati: 
0 eurot – 4 poolthäält 
500 eurot – 6 poolthäält 
1 komisjoni liige jäi erapooletuks 
Otsustati: 
Komisjoni ettepanek eraldada 500 eurot. 

 
•  Viljandi Vanamuusika Festival Mittetulundusühing taotleb 1000 eurot Laager-festivali 

korraldamiseks. 
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 800 eurot. 

 
•  Mittetulundusühing JCI Viljandimaa taotleb 450 eurot kogukonnakonverentsiks "Mina ja 

meie". 
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 350 eurot. 



 
•  EELK Kirikupäeva ja laulupeo sihtasutus taotleb 2000 eurot Vaimulik laulupidu ja 

kirikupäev 03.07-04.07.2020 korraldamiseks. 
 
M. Tiitus taandas ennast EELK Kirikupäeva ja laulupeo sihtasutuse taotluse arutelust ja 
otsustamisest ning lahkus ruumist.  
 
M. Tiitus andis taotluse arutelus ja otsustamises juhtimise üle L. Aedmaale.  
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 1000 eurot. 

 
•  Mittetulundusühing Eesti Pärimusmuusika Keskus taotleb 5121 eurot Õuefestival Folkloob 

nr 2 korraldamiseks. 
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 1500 eurot. 
 

•  Mittetulundusühing Kultuur aitab hingata taotleb 2000 eurot multimeedia näituseks "Kondas 
120". 
 
M. Allese – Ettepanek eraldada 1000 eurot. 
 
Komisjoni liikmed nõustusid ettepanekuga. Komisjoni ettepanek eraldada 1000 eurot. 

 
•  Mittetulundusühing Pihlamäe taotleb 4617 eurot Viljandi kogukonnakino korraldamiseks. 

 
A. Grahv taandas ennast mittetulundusühing Pihlamäe taotluse arutelust ja otsustamisest 
ning lahkus ruumist. 
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 1600 eurot. 
 

•  Mittetulundusühing Viljandimaa Kammerkoor taotleb 780 eurot Viljandimaa 
Kammerkoorile autentsete esinemisriiete hankimiseks. 
 
L. Aedmaa – Mina ei leia, et see oleks kultuuriprojekt ning seda ei peaks toetama. 
M. Allese – Eraldada ühe komplekti raha, 400 eurot nagu on summade ettepanekute 
keskmine. 

 
Koosoleku juhataja pani ettepanekud konkureerivale hääletusele. 
Hääletati: 
0 eurot – 1 poolthääl 
400 eurot – 10 poolthäält 
Otsustati: 
Komisjoni ettepanek eraldada 400 eurot. 
 

•  Mittetulundusühing OMA Stuudio taotleb 1475 eurot heategevuslikuks 12-tunniseks 
tantsumaratoniks. 
 
A. Grahv taandas ennast Mittetulundusühing OMA Stuudio taotluse arutelust ja 
otsustamisest ning lahkus ruumist. 
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 500 eurot. 
 



•  Mittetulundusühing Musica Sacra taotleb 1500 eurot Viljandi Orelifestivali 2020 Viljandi 
kontsertide korraldamiseks. 
 
M. Tiitus taandas ennast Mittetulundusühing Musica Sacra taotluse arutelust ja otsustamisest 
ning lahkus ruumist.  
 
M. Tiitus andis taotluse arutelus ja otsustamises juhtimise üle L. Aedmaale.  
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 750 eurot. 
 

•  MTÜ Tantsuklubi Sakala taotleb 600 eurot Sakala Kevadballiks 2020. 
 
L. Aedmaa – Mina ei annaks neile raha, sest minu meelest ei ole tegemist 
kultuurisündmusega. 
M. Allese – Eraldada 250 eurot. 
 
Koosoleku juhataja pani ettepanekud konkureerivale hääletusele. 
Hääletati: 
0 eurot – 8 poolthäält 
250 eurot – 1 poolthääl 
2 komisjoni liiget olid erapooletud. 
Otsustati: 
Kuna projektile on antud madalad hindepunktid ning rahalisi vahendeid on vähe, siis otsustas 
komisjon raha mitte eraldada.  
 

•  Mittetulundusühing JCI Viljandimaa taotleb 400 eurot JCI inspiratsiooniõhtuks. 
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 250 eurot. 
 

•  OÜ Kodu Puhtaks taotleb 3030 eurot projektiks „Laste aeg koos vanematega“. 
 

Komisjon otsustas ühehäälselt raha mitte eraldada rahaliste vahendite nappuse tõttu ning 
komisjoni hinnangul ei kvalifitseeru see kultuuriprojektina.  

 
 
Koosoleku juhataja küsis, kas komisjon kinnitab kultuurivaldkonna taotlustele eelpool määratud 
summad.  
Hääletati: 
11 poolt, vastu ja erapooletuid ei olnud.  
 
Koosoleku juhataja küsis, kas komisjoni liikmetele sobib, kui esimesest taotlusvoorust ülejääv 840 
eurot jääb reservi. Komisjoni liikmed nõustusid. 
 
OTSUSTATI: 
1. Eraldada (spordivaldkond): 

1.1. Tervisespordiklubi Joosu 
73. ja 74. laste Paala järvejooksu, 25. 
Viljandi järvejooksu sarja ja 15. 
kepikõnni sarja korraldamine 

          500 €  

1.2. Viljandi Kergejõustikuselts Sakala 
95.Viljandimaa lahtised 
meistrivõistlused kergejõustikus 

          485 €  



1.3. Viljandi Kergejõustikuselts Sakala 45. Valter Kalami mälestusvõistlus           525 €  

1.4. Viljandi Lauatenniseklubi Sakala 
Rahvusvahelise lauatenniseturniiri 30. 
Sakala GP korraldamine 

       1 130 €  

1.5. Viljandi Maadlusklubi Tulevik 
U-15 Eesti meistrivõistlused, kreeka-
rooma.- vaba- ja naistemaadluses. 

          250 €  

1.6. Viljandi Maadlusklubi Tulevik 
XXII Küllo  Kõivu mälestusvõistlused 
vabamaadluses 

       1 600 €  

1.7. Viljandi Lauatenniseklubi Sakala  
7 noormängija ja 2 treeneri osalemine 
Finlandia Junior Open võistlustel 

          670 €  

1.8. Viljandi Maadlusklubi Tulevik 
Rahvusvaheline vabamaadluse 
treeninglaager Viljandis 

       2 400 €  

1.9. Viljandi Aerutamisklubi 
SUP (aerulaua) Eesti meistrivõistluste 
etapi korraldamine Paala järvel 

          800 €  

1.10. Viljandi Aerutamisklubi Aerutajate talvepäevad           300 €  

1.11. EESTI MALELIIT 
Rahvusvaheline 54. Ilmar Raua 
mälestusturniir males 

       4 000 €  

1.12. MTÜ JK Fellin 
Rannajalgpallimeeskonna JK Fellin 
osalemine Eesti rannajalgpalli võistlustel 

          700 €  

1.13. 
Mittetulundusühing 
Motospordiklubi Nord 

Noorte, Kalvin Thomas Royster, Sten 
Ivanov ja Paul Richard Lauri -veemoto-
üldfüüsiline ettevalmistus ja treeningud 
2020 aastal 

       1 000 €  

 
2. Mitte eraldada Viljandi Vee- ja Motospordiklubile küsitud summat, kuna eelarve ei ole piisavalt 

lahti kirjutatud. 
 

3. Eraldada (kultuurivaldkond): 
 

3.1. MTÜ Teatrihoov 
Teatrihoovi korraldamine Viljandi 
Hansapäevadel 2020 

         350 €  

3.2. Mittetulundusühing Evestuudio 
XXVII NOTAFE ja rahvusvahelise 
suvekooli korraldamine 

      2 500 €  

3.3. 
Viljandi Vanamuusika Festival 
Mittetulundusühing 

Minifestival       1 200 €  

3.4. 
Viljandi Vanamuusika Festival 
Mittetulundusühing 

Sariprojekt           500 €  

3.5. 
Eesti Rahvatantsu ja Rahvamuusika 
Selts 

XIII Koolinoorte vabariiklik 
rahvatantsufestival „Rahvatants paneb 
silma särama“ 16.05.-17.05.2020 

      1 000 €  

3.6. Viljandi Veiniklubi Viljandi 4. Öötantsupidu          500 €  

3.7. 
Viljandi Vanamuusika Festival 
Mittetulundusühing 

Laager-festival 
         800 €  

3.8. Mittetulundusühing JCI Viljandimaa Kogukonnakonverents "Mina ja meie"          350 €  



3.9. 
EELK Kirikupäeva ja laulupeo 
sihtasutus 

Vaimulik laulupidu ja kirikupäev 03.07-
04.07.2020 

      1 000 €  

3.10. 
Mittetulundusühing Eesti 
Pärimusmuusika Keskus 

 Õuefestival Folkloob nr. 2 korraldamine       1 500 €  

3.11. 
Mittetulundusühing Kultuur aitab 
hingata 

Multimeedia näitus "Kondas 120"       1 000 €  

3.12. Mittetulundusühing Pihlamäe 
Viljandi kogukonnakino: väärt- ja 
autorikino 

      1 600 €  

3.13. 
mittetulundusühing Viljandimaa 
Kammerkoor 

Viljandimaa Kammerkoorile autentsete 
esinemisriiete hankimine 

         400 €  

3.14. 
mittetulundusühing OMA Stuudio Heategevuslik 12-tunnine tantsumaraton          500 €  

3.15. 
Mittetulundusühing Musica Sacra 

Viljandi Orelifestivali 2020 Viljandi 
kontsertide korraldamine 

         750 €  

3.16. 
Mittetulundusühing JCI Viljandimaa JCI inspiratsiooniõhtud          250 €  

 
4. Mitte eraldada MTÜle Tantsuklubi Sakala küsitud summat, kuna projektile on antud madalad 

hindepunktid ning rahalisi vahendeid on vähe. 
 

5. Mitte eraldada OÜle Kodu Puhtaks küsitud summat, kuna rahalisi vahendeid on vähe ning 
komisjoni hinnangul ei kvalifitseeru see kultuuriprojektina. 
 

6. Jätta kultuuri- ja spordivaldkonna teisest taotlusvoorust jagamata summa reservi. 
 
 
 
(allkirjastatud digitaalselt)     (allkirjastatud digitaalselt) 
Marko Tiitus, Liis Aedmaa     Elika Vahter 
koosoleku juhatajad      protokollija 



 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU 

 
 
HARIDUSKOMISJONI ELEKTROONILISE 
KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 
Viljandi        18. märts 2020 nr 1-9/20/26 
 
 
Algus 16.03.2020 kell 09.45, lõpp 18.03.2020 kell 24.00 
 
Koosolekut juhatas Tiit Jürmann 
Protokollis Elika Vahter 
Võtsid osa liikmed: Eero Järvekülg, Tiit Jürmann, Margit Kirss, Harri Künnapuu, Kalli Põld, 
Juhan-Mart Salumäe, Kätly Soorm, Anett Suits, Margit Suurmets, Tonio Tamra 
Ei osalenud: Anne Kaarmäe, Marko Mägi 
Võttis osa teenistuja linnaarengu peaspetsialist Reet Alev 
 
 
PÄEVAKORD: 
 
Ülevaade Viljandi linna arengukava 2018-2023 täitmisest 2019. aastal 
 
Ülevaade Viljandi linna arengukava 2018-2023 täitmisest 2019. aastal saadeti komisjonile 
tutvumiseks ja ettepanekute tegemiseks. See ülevaade lisatakse ning see kinnitatakse Viljandi linna 
2019. aasta majandusaasta aruande koosseisus. 
 
Muudatusettepanekud: 
H. Künnapuu - Saadan ära oma parandusettepanekud arengukava täitmisse. Need välja jätta, mis on 
punasega märgitud. Need tegevused toimusid aastaid varem. 

4.1.3.5. Erivajadustega lastele suunatud huvitegevuse võimaluste laiendamine 
Erivajadustega lapsed osalesid huvitegevuses nii koolide huviringides kui huvikoolides. Riikliku 
programmi (huvitegevuse ja -hariduse täiendav toetus) raames loodi mitmeid täiendavaid 
võimalusi HEV noortele osalemiseks huvihariduses ja -tegevuses. 
Viljandi Huvikool ja Viljandi Kaare Kool viisid läbi ühisprojekti draamaõppes. Erivajadustega 
lapsed osalesid huvitegevuses nii koolide huviringides kui huvikoolides. Riikliku programmi 
(huvitegevuse ja -hariduse täiendav toetus) käivitamine 2017. aasta septembrist lõi täiendavaid 
võimalusi HEV noortele osalemiseks huvihariduses ja   -tegevuses. 
Viljandi Kunstikool korraldas Viljandi Kaare Kooli õpilastele keraamikaringi ning Viljandi 
Jakobsoni Kooli HEV laste huviringile kunstikooli tutvustava õpitoa. Kunstikooli õpetajad on 
osalenud mitmel täiendkoolitusel, mis keskenduvad HEV lastega töötamisele, sh üks koolitus 
kunstiteraapia võtete kasutamisele, järk-järgult edendades kooli võimekust töötada 
erivajadustega lastega. 



Jätkus varasem koostöö TÜ Viljandi Kultuuriakadeemia ja Viljandi Kaare Kooli vahel. 
Akadeemia üliõpilased viibisid praktikal Viljandi Kaare Koolis, osalesid aktiivselt õppetöös ja 
viisid läbi mitmeid huvitavaid üritusi klassides ja koolis. 
Viljandi Huvikoolis toimusid 2018-2019. a. riikliku programmi (huvitegevuse ja –huvihariduse 
täiendav toetus) motoringis käivatele HEV noortele individuaalõpitoad treeningrajal sõitmiseks 
ning töökojas õppetegevusega süvendatult tegelemiseks. 

 
J.-M. Salumäe - Minupoolsed tähelepanekud haridusvaldkonna punktide osas: 

4.1.3.1. Kvaliteetse õpi- ja töökeskkonna tagamineViljandi linna huvikoolides - Selles punktis 
pole mainitud aerutajate baasi küsimust, mida 2019. aastal ikkagi lahendati soojakutega. Seega 
antud punkt võiks kajastuda.  
4.1.3.3. Huvitegevust ja huvihariduse teenustpakkuvate institutsioonide tegevuse toetamine ja 
arendamine - Tegelikult üldine tähelepanek. Kui me kasutame lühendeid nagu LTT ja HEV, siis 
avalikkusele suunatud dokument võiks olla selline, millest kõik inimesed aru saavad. Seega võiks 
need olla lahti kirjutatud kas konkreetses punktis või siis dokumendis esmamainimisel.  
4.1.3.5. Erivajadustega lastele suunatudhuvitegevuse võimaluste laiendamine - Mõni sisse 
pandud lause kehtib konkreetselt 2017. aasta kohta. Tekib küsimus, miks seda 2019. aasta 
täitmise osas mainitakse? Nt "Riikliku programmi(huvitegevuse ja -hariduse täiendav toetus) 
käivitamine 2017. aasta septembristlõi täiendavaid võimalusi HEV noortele osalemiseks 
huvihariduses ja -tegevuses." 
4.1.3.6. Psühholoogiliste ja eripedagoogilistekoolituste korraldamine huvikoolide õpetajatele - 
Parandada kirjaviga: "Huvikoolides onkoolitusplaanid, milles arvestatakse ka psühholoogiliste ja 
eripedagoogilistekursustega. Korraldati lisaks ka üle linnalisi koolitusi, mida koordineeris 
jafinantseeris haridus- ja kultuuriamet."  
4.1.3.7. Üld- ja huvihariduse lõimimise ja VÕTA(Varasema Õppimise ja Töökogemusega 
Arvestamine) rakendamine ja arendamine - Parandada kirjaviga: 2019.a. tantsu ja matemaatika 
ning loodusevaldkonna lõimingu võimaluste välja töötamine ja rakendamine 
üldhariduskoolialgklasside õpetajatele. 
4.1.3.8. Huvikoolihoone renoveerimine õpikeskkonna parendamiseks ning tehnika- ja 
loodusalastehuviringide arendamine - Tegeleti ka sellega, et laevamudelismi ringile hakati 
otsima uusi ruume. Arvestades seda, et tegu on tuleviku eelarvet mõjutava otsusega, siis oleks see 
tarvilik ära mainida.  
4.1.4.1. Süstemaatiline rahulolu-uuringute korraldamine ja analüüs haridusasutustes - 
Mainitakse, et seda võetakse edasise töö korraldamisel arvesse, aga kuidas? Mida 2019 selles 
osas tehti? Tegelikult see punkt ei anna 2019. aasta kohta erilist infot.  
4.1.4.3. Töötajate individuaalse arengu võimaldamine ning motivatsiooni tõstmine 
personalipoliitika arendamise teel - Selle punkti kirjeldus ei anna mingisugust infot. Sisuliselt 
tühisõnalisus. "Haridusasutustes rakendati töötajate motiveerimist ja tunnustamist läbi 
personalipoliitika." Kas meil on üldse ülevaade selle kohta, kuidas toimub meie haridusasutustes 
töötajate motiveerimine ja tunnustamine? Kui puudub, siis pole erilist mõtet sellist lauset kirja 
panna.  
4.1.5.1. Piirkonnakeskse elukestva õppe võimaluste arendamine läbi kombineeritud õppevormide 
- Parandada kirjaviga: "Viljandi Viljandi Täiskasvanute Gümnaasium osaleb projektis „Teisel 
ringil targaks Viljandimaal 2“, mis on suunatud.madala haridustasemega täiskasvanute 
tagasitoomisele tasemekoolitusse ja õppes osalemise toetamisele. Projekt viiakse ellu Euroopa 
Sotsiaalfondi vahendite toel ning kestab kuni 31.08.2020.a. 
4.1.6.2. Haridusasutuste IKT kaasajastamine ja arendamine vastavalt ühiskonna muutuvatele 
nõudmistele ja vajadustele. Digipädevuse rakendamine ainevaldkondades. - See, et miski on 
liidestatud Amphoraga, ei ütle iseenesest mitte midagi. Ehk siis see punkt vääriks lühikest 
selgitust, et mis sellest siis paremaks muutub. Ühtlasi tasuks välja tuua, mis haridusasutuste jaoks 
seoses IT teenistuse loomisega muutus (nt tehnikute koondumine ametisse jmt). Ehk siis 
kirjeldused on mõneti poolikud.  



4.2.1.4. Noorte ettevõtlikkuse suurendamine koolituste, toetuste, nõustamiste, erinevate 
projektide ning programmide abil - Esimene lõik jääb sisutühjaks. Ainult VANT48 on 
konkreetne näide sellest, mida tehti. Esimene lause tegelikult ei näita, et midagi oleks tehtud. 
Mingid näited võiks juures olla.  
4.2.2.3. Noortevolikogu (VNV) töö tõhustamine ja arendamine läbi aktiivse kaasamise 
planeerimisse, otsustustesse, tegevustesse - Esimesse lausesse tasub kriitiliselt suhtuda. Nt 
haridus- või eelarve- ja arengukomisjonis ma ei mäleta, et VNV liikmed oleks aktiivselt 
osalenud? See pole etteheide. Lihtsalt võib-olla ongi paslikum öelda, et neile on tagatud võimalus 
komisjonide töös osaleda.  

 
A. Suits - Lisan mõned täiendused: 

Nimelt Viljandi linn on aastaid toetanud sündmusi, mida Viljandi kolm põhikooli ühiselt 
korraldavad,  et arendada koolide koostööd. See võiks olla mainitud! 
4.2.1.Viljandi noorsootöö on innovaatiline ja süsteemne 
Võiks lisada punkti 4.2.1.(8) Viljandi Paalalinna Kooli, Viljandi Jakobsoni Kooli, Viljandi 
Kesklinna Kooli ühissündmuste (n Viljandi Põhikoolide Moeshow, Viljandi Põhikoolide 
Playback) järjepidev toetamine Viljandi linna poolt.  
4.1.2. Õppe- ja kasvatustöös on lapsekeskne, mille tagavad vajaduspõhised tugisüsteemid 
4.1.2.7. Karjäärinõustamissüsteemi rakendamine ja arendamine 
Lisaks tugispetsialistide karjäärialasele nõustamistööle kasutasid koolid ka Viljandi Rajaleidja 
Keskuse vastava ala spetsialistide teenuseid. Osaleti erinevates maakondlikes ja riiklikes 
programmides. 
Alates 1. jaanuarist 2019 ei osuta Rajaleidja enam karjääriga seotud teenused. 
Karjäärinõustamist- ja infot pakub kõigile Eesti Töötukassa. 

 
R. Alev - Aitäh ettepanekute, täienduste ja paranduste eest Viljandi linna arengukava 2018-2023 

täitmise aruande kohta. Lisan need dokumenti. Ülevaade Viljandi linna arengukava 2018-2023 
täitmisest 2019. aastal kajastab valdavalt ainult 2019. aastal toimunud tegevusi. Suuremate 

projektide osas on kajastatud ka varasematel aastatel tehtu. 31. detsembrini 2019 kehtinud 
arengukavas aastateks 2018-2023 kõiki planeeritud tegevusi polnud erinevatel põhjustel võimalik 

ellu viia. Peamine põhjus, miks nimetatud tegevusi ei teostatud on rahaliste vahendite või sobivate 
toetusmeetmete puudumine. Arengukava on koostatud pikema perioodi kohta ja on ajas liikuv 

protsess ning paratamatult jääb tegevusi ellu viimata. Mitmete tegemata tegevuste elluviimine on 
kajastatud Viljandi linna arengustrateegias 2030+ ja Viljandi linna arengukavas 2020-2025 edaspidi.  

OTSUSTATI: 
1. Esitada komisjoni poolsed muudatusettepanekud linnaarengu peaspetsialistile. 
2. Informatsioon võeti teadmiseks. 
 
 
(allkirjastatud digitaalselt)     (allkirjastatud digitaalselt) 
Tiit Jürmann       Elika Vahter 
koosoleku juhataja      protokollija 
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Viljandi         18. märts 2020 nr 1-11/20/26 
 
 
Algus 16.03.2020 kell 14.36, lõpp 18.03.2020 kell 24.00 
 
Koosolekut juhatas Tõnu Juul 
Protokollis Elika Vahter 
Võtsid osa liikmed: Tõnu Juul, Aivar Kaljusaar, Taavi Kerner, Maiko Markus, Vello Raja, 
Priit Raudla, Urmas Suik, Rein Suurkask, Marko Suvisild, Sirli Tallo, Tõnis Tiit, Valli Veigel 
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PÄEVAKORD: 
1. Viljandi Linnavolikogu 25.04.2012 määruse nr 113 „Reklaami ja teabe paigaldamise kord“ 
muutmine (2020/240) 
2. Viljandi Linnavolikogu 25.04.2012 määruse nr 114 „Reklaamimaks Viljandis“ muutmine 
(2020/241) 
3. Hoonestusõigusega koormatud kinnistu võõrandamine (2020/242) 
4. Viljandi linna tänavate sõidu- ja kõnniteede ning jalgratta- ja jalgteede ehitustööde kava aastateks 
2020-2025 (2020/246) 
5. Ülevaade Viljandi linna arengukava 2018-2023 täitmisest 2019. aastal 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 
Viljandi Linnavolikogu 25.04.2012 määruse nr 113 „Reklaami ja teabe paigaldamise kord“ 
muutmine (2020/240) 
 
Eriarvamusi, parandus- ja muudatusettepanekuid eelnõu osas ei laekunud. 
 
Hääletati: 
12 komisjoni liiget toetasid eelnõud, vastu ja erapooletuid ei olnud. 
 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Viljandi Linnavolikogu 25.04.2012 määruse nr 113 „Reklaami ja teabe 
paigaldamise kord“ muutmine (2020/240)“. 
 



 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 2 
Viljandi Linnavolikogu 25.04.2012 määruse nr 114 „Reklaamimaks Viljandis“ muutmine 
(2020/241) 
 
Eriarvamusi, parandus- ja muudatusettepanekuid eelnõu osas ei laekunud. 
 
Hääletati: 
12 komisjoni liiget toetasid eelnõud, vastu ja erapooletuid ei olnud. 
 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Viljandi Linnavolikogu 25.04.2012 määruse nr 114 „Reklaamimaks Viljandis“ 
muutmine (2020/241)“. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 3 
Hoonestusõigusega koormatud kinnistu võõrandamine (2020/242) 
 
Eriarvamusi, parandus- ja muudatusettepanekuid eelnõu osas ei laekunud. 
 
Hääletati: 
12 komisjoni liiget toetasid eelnõud, vastu ja erapooletuid ei olnud. 
 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Hoonestusõigusega koormatud kinnistu võõrandamine (2020/242)“. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 4 
Viljandi linna tänavate sõidu- ja kõnniteede ning jalgratta- ja jalgteede ehitustööde kava 
aastateks 2020-2025 (2020/246) 
 
Tähelepanekud/ettepanekud: 
U. Suik - Toetan, kuid sooviksin konkreetsemat ajakava, sest teatavasti on tegemist pikemat 
etteplaneerimist nõudva protsessiga. Võiks olla mõne järgneva koosoleku päevakorras. Teede 
ehituskava võiks edaspidi uuesti lauale tõsta aegade konkretiseerimiseks! 
 
S. Tallo - Kommentaar nr 1:  
Olen seisukohal, et haridusasutuste ümbrused tuleb esmajärjekorras ette võtta. Tegin ise eelmises 
„2020 Kaasavas eelarves“ ettepaneku ehitada välja ca 300m lõik Paalalinna Kooli juurest alates kuni 
Raua tänava ristmikuni jalg- ja jalgrattatee (Idee Paala tee jalg- ja jalgrattatee pikendus), kus käivad täna 
Paalalinna Kooli algklasside õpilased (lisaks lastele ka Raua tn tööstuspiirkonnas töötavad 
inimesed). See oleks loomulik jätk olemasolevale jalg- ja jalgrattateele. Idee kogus kokku 109 häält 
(arvatavasti inimesed, kellele see teelõik korda läheb). 

Viljandi LV arengukavas on kirjas linna visioon aastaks 2023: Viljandi linn on inimesekeskne, 

tasakaalustatud arenguga, mitmekülgse ettevõtlusega, kultuuriturismile orienteeritud, hariduse-, 

kultuuri- ja spordilembene ning turvaline maakonnalinn, kus on hea elada, töötada, õppida ja mida 

on meeldiv külastada. (nt punkt 2.1.5. Kvaliteetne ja turvaline tänavavõrgustik või punkt 5.1.2. Viljandi linn 
väärtustab tervislikke eluviise jne).  

Kommentaar nr 2:  
Viljandi LV on teinud jalgratta- ja jalgteede ehitustööde kava aastateks 2020-2025 aga pole mitte 
mingit pingerida. Nt Maanteeametil on riigimaanteedel kinnitatud pingerida aastaks 2023. Mingigi 
tegevuskava võiks LV-sel ikka olla, et ka linnarahval oleks teada, mida sel ja järgmisel aastal oodata 



on. Muidugi on kõik seotud rahade ja projektidega aga mingi visioon võiks ikka olla. Praegu liiga 
üldine ja mitte midagi ütlev. 
Kommentaar nr 3: 
Viljandi linna tänavate sõidu- ja kõnniteede ning jalgratta- ja jalgteede ehitustöödel peaks ka 
jooksvalt tegema remonditöid vastavalt teede seisukorra nõuetele ehk siis tuleb täita Majandus- ja 
Taristuministri 14.07.2015 määrust nr 92 “Teeseisundinõuded nõudeid”, sh tehnovõrkude 
kaevukaaned ei või olla madalamad teekatte pinnast kui max 2cm (nt Kauge tn) ning kaevukaas ei 
tohi olla ka teepinast kõrgemal. Lisaks peab olema täidetud nõuded teemaa perioodilisele 
puhastustöödele ja rohu lubatud suurimale kõrgusele tänavaäärsel haljasalal (Raua tn ja Pari tn). 
Roopa suurim sügavus võib olla ainult 20mm (Leola ja Jakobsoni tn fooriga ristmik)!!! Ka esimeste 
taseme (kõige madalam) teedel tuleb hiljemalt 1. juuni augud parandada (nt Maksimarketi taga 
Lääne tn). Lisan MKM’i määruse lingiga: https://www.riigiteataja.ee/akt/102112018003?leiaKehtiv 
 
A. Kaljusaar - Toetan eelnõud omalt poolt lisatud täiendustega (punaselt punkti 1.1. lisana). 
Selgituseks lisan, et Raudtee tänav ja Tööstuse tänav on pea aegu aastaringselt sellised. Kevadine 
aukude parandamine on seal vaid ajutine lahendus. Kuna antud tänavate ääred on kõrgemad kui 
tänavapind siis sadevetel pole kuhugi minna ja see lõhub tänava kohe pärast paari suuremat sadu. 
Täna on juba näha, et augud on sügavamad kui pinnatud osa paksus. Kevadine aukude lappimine 
jätab andud kohtadesse lohud ja see tekitabki kohe pärast sadusid tänava lagunemise. Lahendus on 
sadevete kanalisatsioon. Mõlema tee jaoks peaks olema loodud lahendus ühenduse loomiseks Pärnu 
maantee remondi käigus. Lisan ka mõlemalt tänavalt kaks pilti. Aasa tänava, Järve tänav sai lisatud 
valmiva veekeskuse pärast. Varasemalt on olnud arutusel, et tulevase veekeskuse teenindamiseks 
hakkab ühistransport liikuma suunal Tartu tänav - Aasa tänav - Järve tänav - Kõrgemäe tänav - 
Tartu tänav. Seda juhul kui Aasa, Järve ja Kõrgemäe tänava alumine osa (Tartu tn. - Järve tn.) 
saavad rekonstrueeritud. Koostasin täiendatud eelnõu, lisatud tänavad on kirjutatud punasega. 
 
T. Tiit - Ettepanek tulevikuks -linnas parkimistasu kui pargitakse üle 2 tunni kesklinnas - Tallinna tn 
ja Lossi tn (kaasa arvatud) vahelisel alal. 
 
T. Juul - Palun loetelusse lisada Jakobsoni tn, Valuoja pst. ja Kagu tn ringristmik.  
 
Komisjoni esimees pani hääletusele ettepaneku lisada loetelusse Jakobsoni tn, Valuoja pst. ja Kagu 
tn ringristmik.  
Hääletati: 
8 poolthäält. A. Kaljusaar juhtis tähelepanu, et selline ristmik on juba loetelus punktis: 1.1.2. Carl 
Robert Jakobsoni tänava – Valuoja puiestee – Kagu tänava ristmik. 
 
Hääletati: 
12 komisjoni liiget toetasid eelnõud, vastu ja erapooletuid ei olnud. 
 
OTSUSTATI: 
1. Toetada eelnõud „Viljandi linna tänavate sõidu- ja kõnniteede ning jalgratta- ja jalgteede 
ehitustööde kava aastateks 2020-2025 (2020/246)“. 
2. Komisjon teeb ettepaneku lisada loetelusse Jakobsoni tn, Valuoja pst. ja Kagu tn ringristmik. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 5 
Ülevaade Viljandi linna arengukava 2018-2023 täitmisest 2019. aastal 
 
Ülevaade Viljandi linna arengukava 2018-2023 täitmisest 2019. aastal saadeti komisjonile 
tutvumiseks ja ettepanekute tegemiseks. See ülevaade lisatakse ning see kinnitatakse Viljandi linna 
2019. aasta majandusaasta aruande koosseisus. 



Parandus- ja muudatusettepanekuid komisjoni liikmed dokumenti ei esitanud.  
 
OTSUSTATI: 
Informatsioon võeti teadmiseks. 
 
 
 
(allkirjastatud digitaalselt)    (allkirjastatud digitaalselt) 
Tõnu Juul      Elika Vahter 
koosoleku juhataja     protokollija 



 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU 

 
 
SOTSIAALKOMISJONI ELEKTROONILISE 
KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 
Viljandi         18. märts 2020 nr 1-13/20/26 
 
 
Algus 14.03.2020 kell 21.40, lõpp 18.03.2020 kell 24.00 
 
Koosolekut juhatas Heiki Raudla 
Protokollis Elika Vahter 
Võtsid osa liikmed: Itta Arak, Mare Hõbemäe, Tiit Jürmann, Erika Kiviloo, Ülle Lumi, 
Jana Pähklemäe, Peep Raju, Heiki Raudla, Triinu Rõigas, Veronika Raudsepp Linnupuu, Ruth Sepp, 
Sirje Taalmaa 
Võtsid osa asendusliikmed: Ruuben Rahumets, Hiie Silm, Triin Vaiksaar 
Koosolekul osalesid: abilinnapea Janika Gedvil, sotsiaalameti juhataja Livia Kask 
 
PÄEVAKORD: 
1. Ülevaade Viljandi linna arengukava 2018-2023 täitmisest 2019. aastal  
2. Teenuste osutamisest eriolukorras 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 
Ülevaade Viljandi linna arengukava 2018-2023 täitmisest 2019. aastal  
 
Ülevaade Viljandi linna arengukava 2018-2023 täitmisest 2019. aastal saadeti komisjonile 
tutvumiseks ja ettepanekute tegemiseks. See ülevaade lisatakse ning see kinnitatakse Viljandi linna 
2019. aasta majandusaasta aruande koosseisus. 
 
Parandus- ja muudatusettepanekuid komisjoni liikmed dokumenti ei esitanud.  
 
OTSUSTATI: 
Informatsioon võeti teadmiseks. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 2 
Teenuste osutamisest eriolukorras  
KUULATI: 
L. Kask - Teenuste osutamisest riigis koroonaviiruse tõttu kehtestatud eriolukorra ajal:  
Sotsiaalamet 
Sotsiaalamet jätkab oma teenuste osutamist tavapärasel viisil, kuid järgides Terviseameti 
ettekirjutusi koroonaviiruse leviku tõkestamiseks. Sotsiaalameti spetsialistid vaatasid samuti üle 
oma tööplaanid ja jätsid ära sealt kõik koolitused ja kohtumised, mis ei ole praeguste asjaolude 



valguses eluliselt tähtsad või mida kannatas edasi lükata või ka lihtsalt ära jätta. Olulised koosolekud 
viiakse erinevate osapooltega läbi näiteks elektrooniliselt või Skype teel. Kui kodanikud vajavad 
nõustamist, siis nad võiks eelistada telefoni teel info küsimist või siis tulla ametisse, kui konkreetse 
ametnikuga on eelnevalt aeg kokkulepitud ja seda juhul, kui nõustamist ei ole võimalik lükata 
kaugemasse tulevikku. Kodanikel on võimalik toetuste avaldusi saata elektrooniliselt ja esitada neid 
sotsiaalametis jätkuvalt ka paberkandjal. Kuna sotsiaalameti töötajad peavad teenindama paljusid 
kliente ja külastama ka abi osutamise eesmärgil klientide kodusid või hoolekandeasutusi, siis neile 
on tellitud desovahendid, millega oma käsi ja vajalikke pindasid (ukse lingid jne) pidevalt ka 
väljaspool ametit desinfitseerida. Hetkel tuleme olemasolevate desovahenditega mõnda aega toime. 
Oleme tellinud täiendavaid koguseid, kuid seda millal need tarnija poolt täidetakse, seda ei tea. 
Sotsiaalametisse pidi järgmisel nädalal paigaldatama ka klientide käte desinfitseerimiseks vahendid. 
Eriolukorras oleme mõelnud ka nende isikute peale, kes peavad haiguse tõttu olema kodus ja kellel 
ei ole mitte kedagi, kes neile tooks toidu ja vajalikud ravimid. Sellistel isikutel on võimalus 
pöörduda sotsiaalameti poole helistades telefonil 4354 761. Linnavalitsus aitab sellisel juhul toidu ja 
ravimid koostöös päevakeskusega isikule koju toimetada. Sellise abi saamiseks ei pea isik olema 
eakas ega puudega. Abivajadus võib tekkida ka näiteks ka perel, kus kõik on haiged aga tuttavaid, 
naabreid, sugulasi ei ole, kes eelnimetatud vahenditega peret varustaks. 
Viljandi Päevakeskus 
Päevakeskus jätkab sotsiaalteenuste osutamist üldjoontes tavapäraselt. Päevakeskuses on ainult 
alates 13.03.2020 peatatud kogu huvitegevus. Koduteenuseid osutatakse, kuid nende osutamisel 
teostatakse samuti hädavajalikud toimingud – viiakse kauplustest toit ja ravimid, tuuakse puud tuppa 
ja köetakse ahi jne. Koduteenuseid või muid päevakeskuse poolt pakutavaid teenuseid taotlevad 
kliendi annavad teenuse vajadusest tavaolukorras üldjuhul teada telefoni teel. See jätkub tavapärasel 
viisil ka kriisiolukorras. Sooja toidu koduviimine jätkub tavapäraselt. Laste turvakodu, täiskasvanute 
varjupaik ja sotsiaaltransport toimivad tavapäraselt viisil. Sauna sulgemise või sulgemata jätmise 
otsustab linnavalitsus tõenäoliselt esmaspäeval 16. märtsil. Päevakeskuse klientidele on jagatud 
paberkandjal Terviseameti koostatud infolehed koroonaviiruse kohta. 12.03.2020 toimus 
päevakeskuse töötajatele koolitus Terviseameti poolt koroona viiruse kohta. Päevakeskuse töötajatel 
on olemas ühekordsed kindad, jalanõude katted, desovahendid ja PP3. taseme respiraatorid, kuid 
nende varud on minimaalsed. Kui juhtub, et päevakeskuse töötaja peab koduhooldust või mingitel 
põhjustel sotsiaaltransporditeenust pakkuma viirusesse nakatunud kliendile, siis võib tekkida 
maskide ja vajaliku riietuse puudumise tõttu probleeme. Päevakeskusel on samuti esitatud 
desovahendite tellimus tarnijatele aga millal see täidetakse, seda ei tea. Vajalike maske ja 
kaitseriideid mitte kuskilt praegu tellida ei ole. Eelisjärjekorras varustab riik nendega haiglaid.  
SA Viljandimaa Hoolekandekeskus 
1. Asutuses on olemas „Nakkushaiguste ennetamise ja tõrje kava hoolekandeasutustele“ 2017, 
valminud koostöös Terviseametiga, kättesaadavaks tehtud töötajatele infolauas 18.01.2018. aasta 
algul ja töökohtadel elektrooniliselt (hooldajad, kokad, õed) töölaual. 
2. Asutuses olemas „Riskianalüüs“, uuendatud 04.11.2019, kättesaadavaks tehtud töötajatele 
infolauas ja töökohtadel (allkirjad tutvumise kohta isikuarvestuse kaardil) 
3. Alates 16.02.2020 on Viljandimaa Hoolekandekeskuse kodulehel külastuspiirangu teade 
(esialgselt planeeritud kuni 16.03.2020), hiljem pikendatud kuni 31.03.2020 
4. 28.02.-05.03.2020 Terviseametist saadud esmane teavitus COVID-19 kohta 
5. 28.02.-05.03.2020 töötajate koosolekute protokoll nr 2 (nakkushaiguste ennetamine ja tõrje)  
6. 02.03.-05.03.2020 töötajate koosoleku protokoll nr 3. Nakkusohu (viirused, bakterid, seened, 
parasiidid) ennetamine ja nakkusohtliku kliendi toa ja asjade käitlemine (töötajate teavitamine 
isolatsiooniabinõudest. Terviseameti juhend- Isolatsiooniabinõud selgitatud tähtsamat: pesu ja 
toidunõude käitlemine, ruumi puhastamine, igapäevane koristamine ja koristamine surma korral 
jne), väljatrükk infolauas ja elektrooniliselt töötajatele töölauale tõstetud töökohtadel. Kui on 
tegemist haiguspuhanguga (gripp, sügelised vms), siis veename teda oma tuppa jääma. 
Ühiskasutuses olevad pesu- ja tualettruumid pesta, pesta ja pesta.  



7. 07.03.2020 Terviseameti poolt saadud COVID-19 info jagamine töökohtadel ja pandud välja 
plakatid stendidele. 
8. 12.03.2020 Hügieenireeglite kordamine töötajate inforingis, desinfitseerimise ainete ja 
kaitsevahendite (maskid, põlled, kindad jne) täiendava tellimuse vormistamine ja maja siseselt 
kättesaadavaks tegemine senisest enam. 
9. 12.03.2020 külastuspiirangu pikendamine ja klientide lähedaste teavitamine- Terviseameti kirja 
edastamine koos meiepoolse teatega, e-postiga kätte toimetamine 
10. 12.03.2020 Kodulehel külastuspiirangu teate pikendamine 
Tuletan meelde, et koroonaviiruse leviku tõkestamiseks on oluline järgida Terviseameti ettekirjutusi 
- jääda halva enesetundega kindlasti koju, pesta regulaarselt käsi ja vältida kokkupuuteid 
haigustunnustega inimestega. Täiendavalt on soovitav veel vältida rahvarohkeid kohti ja seda ka 
tervena olles. Rohkem infot koroonaviiruse kohta leiab aadressilt www.koroonaviirus.ee. 
 
Tähelepanekud/ettepanekud: 
M. Hõbemäe - Murelikuks teeb kaitsevahendite minimaalne varu. Aga ehk olukord laheneb. Kõigile 
jõudu ja jaksu selles kriitilises olukorras. Ettepanekuks on hoida komisjoni liikmeid olukorraga 
kursis, kui olukord peaks muutuma kriitilisemaks nt kriisikomisjoni otsused. 
 
Ü. Lumi - Olen kogu info hoolikalt läbi lugenud ja soovin kõigile tervist ja rahulikku meelt. Lisaks 
esitan ka mõned küsimused: kas eelkõige sotsiaalametisse, aga ilmselt ka mujale linnavalitsusse on 
juba paigaldatud töötajate ja klientide tarbeks käte desinfitseerimise võimalused (seinapealsed või 
iseseisvad moodulid) ja kuidas on lood maskidega? Ma ei ole mingilgi moel maskiusku, aga 
mõnikord, kui ikka kliendil on kahtlased viirussümptomid, aga ta on sisenenud ametisse või siis 
koduabiline läheb heas usus tema juurde, siis peaks ennekõike olema varuks kahte sorti maske: üks 
mis kaitseb töötajat ja teine kliendile. Ei targuta rohkem, aga maskide ostmisel on vaja arvestada 
kõige enam filtreerimisindeksit ja kasutamise eesmärki. Viimane asi, mis huvitab on see, et kas 
kodust abi vajav isik leiab sotsiaalameti numbri 4354 761 ka Sakalast ja 1-Lehest. 
 
I. Arak - Mul on ka küsimus, kas Marekil ikka jätkub jõudu toidu kojukanneteks. Kas ei oleks 
kuidagi võimalik meie volikogul teha ettepanek meie suurpoodide , et toimuks toidu koju vedu, nii 
nagu mujal. Seda oleks ju vaja ka siis kui koroonat ei ole. 
 
V. Raudsepp Linnupuu - Itta ja Ülle ideede kohta, et kas kaalutakse ja võiks asjade paremaks 
toimimiseks kasutada, soovin hiljem tagasisidet. 
 
L. Kask - Vastused Ülle küsimustele on alljärgnevad:  
1 .Kas eelkõige sotsiaalametisse, aga ilmselt ka mujale linnavalitsusse on juba paigaldatud töötajate 
ja klientide tarbeks käte desinfitseerimise võimalused (seinapealsed või iseseisvad moodulid) ja 
kuidas on lood maskidega?  
Käte desinfitseerimise vahendid on olemas. Kinnisvara haldusamet paigaldas need. Sotsiaalameti 
töötajatel maske ei ole ja neid ei ole Kinnisvara haldusameti info kohaselt hetkel ka kuskilt saada. 
Sotsiaalametisse on tekitatud I maja osa koridori nn klientide vastuvõtu ala, kus kliendi ja töötaja 
vaheline ala on piiratud pleksiklaasist vaheseinaga. Ameti teistesse ruumidesse klient ei pääse. 
Koduhooldustöötajatel hetkel on veel maske, kuid nende varud ei ole ilmselgelt piisavad.  
2. Kas kodust abi vajav isik leiab sotsiaalameti numbri 4354 761 ka Sakalast ja 1-Lehest?  
Koduhoolduse ja muude päevakeskuse poolt pakutavate sotsiaalteenuste kohta on sügisel jagatud 
perearstide juurde nn infovoldikuid. Perearstid on saanud linna kontaktisiku, kellele nemad annavad 
vajadusel abivajavast inimesest otse teada. Lehes kuulutatud number on veel lisaks pandud ja tõesti 
loodan, et need inimesed ka leiavad selle, kes päevakeskuse kliendid ei ole või kes perearstide kaudu 
meieni ei jõua. Loodan ka sellele, et iga kodanik on teadlik ka sellest, et kui ta märkab abivajavat 
isikut, siis ta ka sellest kohalikku omavalitsust teavitab. Kuna ka enne koroonat andsid inimesed 
päris usinasti meile abivajavatest inimestest teada, siis usun, et seda tehakse ka praeguste asjaolude 



valguses. Olen juba mitu aastat erinevatele sihtgruppidele (koolitustel rääkinid nii eakatele, puuetega 
inimestele, med. töötajatele jne) infot jaganud eesmärgiga, et abivajavatest isikutest info meie 
ametini jõuaks. 
Tagasiside Ittale on alljärgnev: 
Olen juba kolm päeva juba selle teemaga tegelenud. Läbirääkimised on peetud ühe kaupluste ketiga 
ja ühe erafirmaga, kes valmis ennast vastavalt olukorrale kohandama. Täna Viljandi probleem pidi 
olema selles, et meil ei ole eraldi ettevõtet, kes e-kaubandusega toidu valdkonnas tegutseb. Tallinnas 
nt ei tegelevat e-kaubandusega tavaline toidupood, vaid selleks pidi ikka eraldi firma olema. 
Seepärast ei ole meil võimalust e-poe kaudu endale kodu toitu tellida. Ühesõnaga on meil praegu 
suuline kokkulepe ühe kauplusega, kes tuleb meile vastu tõeliselt hädas olevate klintide 
abistamiseks. Nad komplekteerivad meile toidupakid ja päevakeskus viib selle inimesele koju. 
Samuti oleme täna pressika kaudu andnud märku inimestele, kes tahaks anda ennast vabatahtlikuna 
ülesse juhuks, kui vajame lisatööjõudu päevakeskuses. St kogume nn vabatahtlike andmed kokku 
selleks, et oleks vajadusel kellegi poole pöörduda. Hetkel tuleme oma jõududega toime. Küll aga 
muutub olukord, kui meie töötajad haigestuvad või kui abivajajate arv märgatavalt kasvab nii, et me 
oma tänaste jõududega hakkama ei saa. Siis peame asjad ümber korraldama ja kindlasti ka 
vabatahtlikke kaasama. Samas ei ole meil linnas eraettevõtluse näol olemas võimalust kõigile 
soovijatele toiduainete kodu tellimiseks. Kas keegi ettevõtjast selle võimaluse kiirelt loob, seda ma 
öelda ei oska. Meie ameti prioriteet on täna suuresti siiski eakas või puudega inimene või 
haigestunud pere, kellel ei ole mitte kedagi, kes aitaks neil toiduaineid või ravimeid koju toimetada. 
Kui räägime maksujõulisest ja tööealisest kliendist, kellel sotsiaalvõrgustik olemas, kuid kes tahaks 
toitu kodu tellida, siis selles osas olen teinud ettepanekuid ühele erafirmale. Kas ja kui kiiresti sealt 
võimalus linnakodanikele tuleb, seda ma öelda ei oska. Täna on minu meelest veel suurem mure 
hooldekodudel ja asendushooldusteenuse pakkujatel seoses personaliga. Kui sealsed inimesed 
haigestuvad, siis kuhu asutus või linn need inimesed paneb, kui hooldajaid enam ei ole. Sellega 
seonduvalt on ka ootus, et meile antakse teada neist, kes kasvõi ajutiselt oleks valmis neile 
asutustele abi pakkuma. Õnneks lõi ka Eesti Töötukassa seoses praeguse olukorraga tööturul 
võimaluse ajutiste tööpakkumiste vahendamiseks online-messide keskkonnas. Eesmärk on kokku 
viia ettevõtted, kus praegu töökäsi napib, inimestega, kes otsivad lisatöö võimalusi. Samuti olen 
mõelnud ka olukorrale, kui kõik sotsiaalameti töötajad on rivist väljas, kuid linnakodanikele tuleb 
toetuste maksmine ja teenuste pakkumine ikkagi tagada. See on paras väljakutse, kuid loodan, et 
saame ka selle olukorraga hakkama. Mõtted on olemas, kuidas seda sellisel juhul tööd korraldada ja 
tõesti loodan, et olukord selliseks ei kujune. 
 
J. Gedvil - Lihtsalt kommentaari mõttes lisan, et kõigis kolmes linnavalitsuse majas on juba ammu 
enne käesolevat kriisi käte deso vahendid töötajatele kasutamiseks paigaldatud. Sotsiaalametis ka 
desinfitseerimist võimaldavad kliendile mõeldud toolid jne. 
 
OTSUSTATI: 
Informatsioon võeti teadmiseks. 
 
 
(allkirjastatud digitaalselt)     (allkirjastatud digitaalselt) 
Heiki Raudla       Elika Vahter 
koosoleku juhataja      protokollija 
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EELARVE- JA ARENGUKOMISJONI 
ELEKTROONILISE KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 
Viljandi         19. märts 2020 nr 1-8/20/26 
 
 
Algus 13.03.2020 kell 16.44, lõpp 19.03.2020 kell 24.00 
 
Koosolekut juhatas Helmut Hallemaa  
Protokollis Elika Vahter 
Võtsid osa liikmed: Harri Juhani Aaltonen, Peep Aru, Helmut Hallemaa, Rain Hüva, Kadi Jaanson, 
Margus Keerutaja, Juhan-Mart Salumäe, Innar Susi, Rein Suurkask, Tonio Tamra, Malle Vahtra 
Ei osalenud Andres Soosaar 
Võttis osa teenistuja linnaarengu peaspetsialist Reet Alev 
 
 
PÄEVAKORD: 
1. Viljandi Linnavolikogu 25.04.2012 määruse nr 113 „Reklaami ja teabe paigaldamise kord“ 
muutmine (2020/240) 
2. Viljandi Linnavolikogu 25.04.2012 määruse nr 114 „Reklaamimaks Viljandis“ muutmine 
(2020/241) 
3. Hoonestusõigusega koormatud kinnistu võõrandamine (2020/242) 
4. Viljandi linna tänavate sõidu- ja kõnniteede ning jalgratta- ja jalgteede ehitustööde kava aastateks 
2020-2025 (2020/246) 
5. ESRO pöördumine kaugküttepiirkonna suurendamiseks 
6. Ülevaade Viljandi linna arengukava 2018-2023 täitmisest 2019. aastal 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 
Viljandi Linnavolikogu 25.04.2012 määruse nr 113 „Reklaami ja teabe paigaldamise kord“ 
muutmine (2020/240) 
 
Eriarvamusi, parandus- ja muudatusettepanekuid eelnõu osas ei laekunud. 
 
Hääletati: 
11 komisjoni liiget toetasid eelnõud, vastu ja erapooletuid ei olnud. 
 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Viljandi Linnavolikogu 25.04.2012 määruse nr 113 „Reklaami ja teabe 
paigaldamise kord“ muutmine (2020/240)“. 



 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 2 
Viljandi Linnavolikogu 25.04.2012 määruse nr 114 „Reklaamimaks Viljandis“ muutmine 
(2020/241) 
 
Eriarvamusi, parandus- ja muudatusettepanekuid eelnõu osas ei laekunud. 
 
Hääletati: 
11 komisjoni liiget toetasid eelnõud, vastu ja erapooletuid ei olnud. 
 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Viljandi Linnavolikogu 25.04.2012 määruse nr 114 „Reklaamimaks Viljandis“ 
muutmine (2020/241)“. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 3 
Hoonestusõigusega koormatud kinnistu võõrandamine (2020/242) 
 
Eriarvamusi, parandus- ja muudatusettepanekuid eelnõu osas ei laekunud. 
 
Hääletati: 
11 komisjoni liiget toetasid eelnõud, vastu ja erapooletuid ei olnud. 
 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Hoonestusõigusega koormatud kinnistu võõrandamine (2020/242)“. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 4 
Viljandi linna tänavate sõidu- ja kõnniteede ning jalgratta- ja jalgteede ehitustööde kava 
aastateks 2020-2025 (2020/246) 
 
Eriarvamusi, parandus- ja muudatusettepanekuid eelnõu osas ei laekunud. 
 
Hääletati: 
11 komisjoni liiget toetasid eelnõud, vastu ja erapooletuid ei olnud. 
 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Viljandi linna tänavate sõidu- ja kõnniteede ning jalgratta- ja jalgteede 
ehitustööde kava aastateks 2020-2025 (2020/246)“. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 5 
ESRO pöördumine kaugküttepiirkonna suurendamiseks 
 
ESRO saatis Viljandi Linnavolikogule kirja, milles soovis Viljandi linna kaugküttepiirkonda 
suurendada. Kirja arutas veebruarikuus volikogu majanduskomisjon ning komisjon ei näe vajadust 
küttepiirkonda laiendada. Eelarve- ja arengukomisjon saatis kirja edasi linnavalitsusele seisukoha 
võtmiseks. Viljandi Linnavalitsus arutas 2. märtsi 2020 istungil ESRO kirja, milles oli ettepanek 
kaugküttepiirkonna suurendamiseks Viljandi linnas. Istungil anti ülevaade nii linnas praegu 
toimivast kaugküttepiirkonnast, kui ka teiste meile sarnaste linnade kaugküttepiirkondadest. 
Ülevaates selgus, et näiteks Rakveres ja Pärnus on see piirkond oluliselt väiksem kui Viljandis. 
Kaugküttepiirkonna muutmisel tuleb järgida ka seadusi. Kaugkütteseaduse § 5 lõige 1 sätestab, et 



kaugküttepiirkond on üldplaneeringu alusel kindlaksmääratud maa-ala, millel asuvate 
tarbijapaigaldiste varustamiseks soojusega kasutatakse kaugkütet, et tagada kindel, usaldusväärne, 
efektiivne, põhjendatud hinnaga ning keskkonnanõuetele ja tarbijate vajadustele vastav 
soojusvarustus. Sama seaduse § 5 lõige 2 ütleb, et õigus määrata kaugküttepiirkond oma 
haldusterritooriumi piires on kohaliku omavalitsuse volikogul. Kaugküttepiirkonna määramise otsus 
peab lähtuma käesoleva paragrahvi lõikes 1 sätestatud põhimõtetest. Kehtivas Viljandi 
linnaüldplaneeringus ei kajastu ESRO poolt soovitud piirkonna suurendamise võimalus. 
 
OTSUSTATI: 
1. Võtta informatsiooni teadmiseks. 
2. Pidada põhjendatuks ja toetada Viljandi Linnavalitsuse 2. märtsi 2020 protokollilist seisukohta, et 
puudub seaduslik võimalus küttepiirkonna laiendamiseks, suurendamiseks (Kehtivas Viljandi linna 
üldplaneeringus ei kajastu ESRO poolt soovitud küttepiirkonna suurendamise võimalus). 
3. Mitte toetada ESRO poolt taotletud küttepiirkonna laiendamist, suurendamist. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 6 
Ülevaade Viljandi linna arengukava 2018-2023 täitmisest 2019. aastal 
 
Ülevaade Viljandi linna arengukava 2018-2023 täitmisest 2019. aastal saadeti komisjonile 
tutvumiseks ja ettepanekute tegemiseks. See ülevaade lisatakse ning see kinnitatakse Viljandi linna 
2019. aasta majandusaasta aruande koosseisus. 
 
Tähelepanekud/ettepanekud: 
M. Vahtra - Seoses arengukava täitmisega: Lk 3 Koos Viljandi vallaga viidi 2019. aastal ellu projekt 
„Kohaliku omavalitsuse ühisameti mudeli väljatöötamine Viljandi linna ja Viljandi valla 
koostööna“, mille käigus töötati välja Viljandi linna ja Viljandi valla võimaliku ühisameti mudel. 
Koostati omavalitsuste tugiteenuste analüüs ja tööprotsesside kirjeldused ning kaaluti neid 
teenuseid, mille osutamine on teostatavus-tasuvusanalüüsi kohaselt optimaalne ühisameti poolt, 
töötati välja ühisameti struktuur ja selle käivitamiseks vajalik dokumentatsioon ning e-teenuste 
kirjeldused.  
Kus on võimalik tutvuda eelpoolnimetatud dokumentidega? Arengukava täitmise analüüsist selgub, 
et osa planeeritud tegevusi on tegemata. Osade puhul on  öeldud, miks, osa täitmata punkte on 
jäänud selgituseta. Seoses sellega palun lisada selgitused, miks on jäänud tegemata alljärgnevad 
planeeritud tegevused:  
lk.5 Programmi „Õue- ja haljasalad korda“ ei algatatud. 
lk.12  Heli ja valgustehnikat ei kaasajastatud. (nukuteater) 
3.2.2.3. Välijõusaalide rajamine 
Töid ei teostatud.  
3.2.2.4. Vibuväljaku rajamine 
Töid ei teostatud.  
3.2.2.6. Rannajalgpalliväljaku rajamine 
Töid ei teostatud.  
3.2.2.7. Aerutamisbaasi rekonstrueerimine 
Töid ei teostatud.  
 6.1.1.7. Ettevõtjate ümarlaudade korraldamine 
Ettevõtjate ümarlaudu 2019. aastal ei korraldatud.. 
 
R. Alev- Aitäh ettepanekute, täienduste ja paranduste eest Viljandi linna arengukava 2018-2023 
täitmise aruande kohta. Lisan need dokumenti. Ülevaade Viljandi linna arengukava 2018-2023 
täitmisest 2019. aastal kajastab valdavalt ainult 2019. aastal toimunud tegevusi. Suuremate 
projektide osas on kajastatud ka varasematel aastatel tehtu. 31. detsembrini 2019 kehtinud 



arengukavas aastateks 2018-2023 kõiki planeeritud tegevusi polnud erinevatel põhjustel võimalik 
ellu viia. Peamine põhjus, miks nimetatud tegevusi ei teostatud on rahaliste vahendite või sobivate 
toetusmeetmete puudumine. Arengukava on koostatud pikema perioodi kohta ja on ajas liikuv 
protsess ning paratamatult jääb tegevusi ellu viimata. Mitmete tegemata tegevuste elluviimine on 
kajastatud Viljandi linna arengustrateegias 2030+ ja Viljandi linna arengukavas 2020-2025 edaspidi.  
 
OTSUSTATI: 
Informatsioon võeti teadmiseks. 
 
 
(allkirjastatud digitaalselt)     (allkirjastatud digitaalselt) 
Helmut Hallemaa      Elika Vahter 
koosoleku juhataja      protokollija 



 

 

V I L J A N D I  L I N N 
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REVISJONIKOMISJONI ELEKTROONILISE 
KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 
Viljandi   20. märts 2020 nr 1-12/20/26 
 
 
Algus 18.03.2020 kell 13.00, lõpp 20.03.2020 kell 15.00 
 
Koosolekut juhatas Juhan-Mart Salumäe 
Protokollis Elika Vahter 
Võtsid osa liikmed: Priit Kaup, Kaido Kivisild, Jaak Pihlak 
Ei osalenud Tiit Jürmann 
 
 
PÄEVAKORD: 
 
Ülevaade Viljandi linna arengukava 2018-2023 täitmisest 2019. aastal 
 
Ülevaade Viljandi linna arengukava 2018-2023 täitmisest 2019. aastal saadeti komisjonile 
tutvumiseks ja ettepanekute tegemiseks. See ülevaade lisatakse ning see kinnitatakse Viljandi 
linna 2019. aasta majandusaasta aruande koosseisus. 
 
Tähelepanekud: 
J.-M. Salumäe - Minu tähelepanekud:  
1.1.1.4. Hea avaliku teenuse pakkumine ning linnavalitsuse ja hallatavate asutuste 
tasakaalustatud arengu tagamine - Võiks olla lahti kirjutatud, millist kasu loodetakse saada 
kolme uue teenistuse loomisest. See oli 2019. aastal üks olulisemaid muudatusi, mistõttu võiks 
rohkem lahti kirjutada, kuidas need efektiivsust tõstavad.  
1.1.1.6. Viljandi linnal on head ja toimivad suhted kõikide sõpruslinnadega ja rahvusvaheliste 
organisatsioonidega, kuhu Viljandi kuulub - Siin võiks olla lühiülevaade välislähetustest, mida 
Viljandi linna delegatsioonid tegid sõpruslinnadesse või liikmesorganisatsioonide sündmustele. 
 
Teistelt revisjonikomisjoni liikmetelt parandus- ja muudatusettepanekuid dokumenti ei laekunud. 
 
OTSUSTATI: 
Informatsioon võeti teadmiseks. 
 
 
(allkirjastatud digitaalselt)     (allkirjastatud digitaalselt) 
Juhan-Mart Salumäe      Elika Vahter 
koosoleku juhataja      protokollija 
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ARUTAMISEKS ESITATUD PÄEVAKORD: 
26. märtsi 2020. aasta volikogu XVI koosseisu kahekümne üheksanda istungi päevakorra 
projekti kooskõlastamine 
 
Tähelepanekud/ettepanekud: 
P. Aru - Volikogu siiski toimub. Teen ettepaneku pidada see Sakala keskuses, kus on rohkem 
ruumi ja ei pea tihedasti koos istuma. 
 
H. Raudla - Või siis teha istung Paalalinna kooli saalis. See on avar. 
 
J.-M. Salumäe - Toetame päevakorda, kuid teeme ettepaneku täiendada seda ühe punktiga - 
"Viljandi Linnavolikogu töökorra muutmise töörühma moodustamine". Selgitan saadikurühma 
seisukohta. Mõistame, et pikk arutelu volikogu saalis ei pruugi tänases olukorras olla kõigi  
osapoolte suhtes mõistlik. Samas aga ei ole mõtet e-istungite või teiste alternatiivsete lahenduste 
rakendamist määramatusse tulevikku lükata. Seda enam, et tänane segadus toimumise vormi osas 
on tekkinud suuresti puudulikust töökorrast. Pigem loome esimesel võimalusel lahenduse, mis 
vastab tekkinud olukorrale. Sellega võib tööd alustada saadikurühmade esindajatest koosnev 
töörühm. Kui kõik saadikurühmad suhtuvad sellesse tõsiselt, on võimalik kokku leppida 
lahendustes, mille saaks aprillis komisjonidesse suunata ning seejärel juba volikogule välja 
pakkuda. Kui selline töörütm ei peaks osutuma mingil põhjusel võimalikuks, siis protsessiga 
alustada võiks igal juhul. Lõpetuseks isiklik seisukoht, mida soovitan linnavalitsusel läbi mõelda. 
Kas eelnõu 2020/245 "Linna esindamiseks ametliku ühisdelegatsiooni moodustamine" 
menetlemine volikogus on tänases olukorras ratsionaalne?  
PS! Kui päevakorra täiendamiseks soovitakse eelnõu mustandit, siis kindlasti saan selle kantselei 
abiga esimesel võimalusel ette valmistada. Hetkel on küsimus ennekõike selles, kas eestseisus on 
nõus taolise täiendusega. Töörühmas oleks igast saadikurühmast üks esindaja ning ühiselt 
töötatakse välja e-istungi või alternatiivse istungi formaat, mis pakutakse välja volikogule. 
 
H. Hallemaa - 1) Kuigi nüüd on Viljandi Linnavolikogu XVI koosseisu 29. istung 
väljakuulutamise eelses faasis, pean ülimalt oluliseks veelkord kaaluda selle otstarbekust ehk siis 
füüsilist kogunemist tavakoosolekuna. Me koguneme ju ikkagi 40-45 inimeselise grupina: 
linnavolinikke 27, lisaks valitsus ja ametite juhid, seda kitsas ja suhteliselt ebamugavas saalis 
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korraga koos. Seda enam on see küsimus meie arvates aktuaalne olukorras, kus ühegi otsuse või 
määrusega pole kiiret ning eeldatavalt on olemas konsensus.  
Linnavolikogu otsuste ja määruste vastuvõtmise võimalusena näen mina sellise füüsilise 
kogunemiseta linnavolikogu istungi korral olukorda, et Viljandi Linnavolikogu määrust või 
otsust toetavad juhtiv(ad) komisjon(id) ning nende poolt annavad oma hääle elektroonselt 
digiallkirjana või füüsilise allkirjana paberil KÕIK VILJANDI LINNAVOLIKOGU LIIKMED! 
Vajadusel tuleb ja saame rakendada sama printsiipi ka Viljandi Linnavolikogu XVI koosseisu 
kolmekümnenda istungi, aprillis 2020 korraldamisel. Vajadusel saame hiljem, olukorra 
normaliseerumisel korraldada Viljandi Linnavolikogu XVI koosseisu erakorralisi istungeid mai 
2020 esimeses pooles, ka hiljem.  
2) Kui istung füüsilisena ikkagi toimub, peame vägagi mõistlikuks linnavolikogu aseesimehe 
Peep Aru ettepanekut, koguneda Sakala Keskuses, kus on pisutki ruumi ja avarust. Kas see tõesti 
ka vähendab nakkusohtu, on iseküsimus!? 
3) Toetan ja toetame linnavolikogu sotsiaaldemokraatliku erakonna saadikurühma ja selle 
esimehe Juhan-Mart Salumäe ettepanekut Viljandi Linnavolikogu töökorra käsitlemiseks, 
arutamiseks, täiendamiseks. See teema kerkis juba 2019 aasta hilissuvel, sügisel. Kindlasti on 
vaja täpsustada toimimist analoogsetes eriolukordades, keerulistes situatsioonides, elektroonse 
istungi korraldamise võimaldamist erandkorras, erakorralisena, aga kindlasti ka muid asju, nagu 
hääletustulemused komisjonides ja ka linnavolikogus endas, kui jäädakse viiki ehk on võrdne 
tulemus poolt ja vastu häälte osas, nn jututeemade või aruteluteemade käsitlemist, menetlemist 
(ei ole ju nende käsitlemine mõttekas analoogset keerulist bürokraatiat arvestades, nagu 
linnavolikogu eelnõude puhul) ja muidki. 
4) Küll aga ei saa mina ja meie aru sama autorlisega ettepanekust linnavolikogu päevakorra 
täiendamisest ja mingi spetsiaalse uue komisjoni moodustamist. Meil on olemas Viljandi 
Linnavolikogu eestseisus, kuhu kuulivad linnavolikogu esimees, aseesimees, kõigi 
saadikurühmade esimehed ja kõigi komisjonide esimehed, minu mälu järgi kuuluvad sinna või 
siis vähemalt võiksid teatud faasis juures olla linnapea ja linnasekretär. See kogu on ka nüüd siin 
listis kooskõlastamas päevakorda, nagu tavaliselt, see on ja on ka varemate kogumuste põhjal 
olnud linnavolikogu töökorra käsitlemise, arutamise ja täiendamise kogu. Miks me peame nüüd 
tegema mingit uut komisjoni?!  
Meie ettepanek on viia Viljandi Linnavolikogu töökorra käsitlemine, läbivaatamine ja 
täiendamine läbi linnavolikogu eestseisuse poolt, kes oleks ka selle algatamisel ise sellise otsuse 
tegija!! 
 
J.-M. Salumäe - Kui Helmut arvab, et eestseisus sobib töökorda menetlema, siis otseselt midagi 
selle vastu pole. Lihtsalt juhin tähelepanu, et eestseisus koosneb 11 inimesest ehk on üpris suur. 
Väiksm töörühm töötab paratamatult mõnevõrra efektiivsemalt. Kui aga enamus arvab, et eraldi 
töörühma pole vaja, küllap saame ka sedasi. 
 
H. Hallemaa - Heale kolleegile Juhanile lisaks või vastuseks või mis iganes: tegelikult pole see 
eestseisus eriti palju suurem, tõesti kuus isikut, kolm kattuvad (Hallemaa, Jürmann, Salumäe), 
õkindlasti peavad ju nii-või-naa juures olema linnavolikogu esimees ja aseesimees. Lisaks oleme 
ju selle kogu kaudu ka varemalt töökorda täiendanud, ning mis roll tal siis üldse saab olla, kui 
eestseisus ei tegele linnavolikogu töökorra täiendamise, muutmisega. 
 
OTSUSTATI:  
1. Kinnitada päevakorra projekt (lisatud protokollile). 
2. Volikogu istung toimub raekojas.  
 
 
 
(allkirjastatud digitaalselt)    (allkirjastatud digitaalselt) 
Helir-Valdor Seeder     Elika Vahter 
koosoleku juhataja     protokollija  


